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Geachte dames en heren, 

 

In het hoofdlijnenakkoord is voorzien in de vorming van een provinciaal jeugdsportfonds. Dit fonds 

beoogt een bijdrage te leveren aan een actieve sportdeelname van jongeren, met name van hen voor 

wie de financiën een belemmering voor deze deelname vormen. In de begrotingen van 2008 en 2009 

is voor dit doel een bedrag van € 50.000 opgenomen. 

 

Wat is een Jeugdsportfonds? 

Jeugdsportfonds Nederland (verder: JSF) wil bevorderen dat kinderen van weinig draagkrachtige 

ouders (tot ongeveer 120% minimumloon) allemaal toegang krijgen tot sportbeoefening in 

verenigingsverband.  Daarvoor is een formule ontwikkeld die men – via een opzet die lijkt op die van 

een franchise organisatie – in heel Nederland ingang wil laten vinden. Er bestaat al een flink aantal 

plaatselijke en provinciale jeugdsportfondsen die volgens de formule van JSF werken. 

Kort gezegd komt deze formule er op neer dat intermediairen (leerkrachten, hulpverleners en anderen 

die beroepsmatig met de arme jongeren in aanraking komen), als ze erkend worden door JSF, een 

aanvraag kunnen indienen bij het fonds dat kinderen in de betreffende gemeente helpt. De bijdrage 

(nu max € 225) wordt aan de sportvereniging toegekend, tenzij het sportattributen betreft. Daarover 

krijgt de intermediair zelf de beschikking. Hij of zij volgt dan ook de sportdeelname van het betreffende 

kind. Een ander kenmerkend element van de fondsen is dat ‘de pot’ gevuld wordt met subsidies van 

de betreffende overheid en door sponsoren. Steunfunctie-instellingen voor sport vervullen gewoonlijk 

een belangrijke rol doordat zij de pot beheren. 

Op dit moment zijn er in 6 provincies Jeugdsportfondsen op provinciaal niveau. In Flevoland  heeft 

Almere een Jeugdsportfonds volgens deze formule.  

 

De stand van zaken van dit beleidsvoornemen is als volgt. 

 

Een onderzoek door Sportservice Flevoland 

De provincie heeft Sportservice Flevoland € 14.500 subsidie gegeven voor het doen van een 

haalbaarheidsonderzoek van een dergelijk fonds. Dat onderzoek concentreerde zich op het 

inventariseren van de mogelijkheden die gemeenten in Flevoland bieden voor de ondersteuning van 

sportbeoefening door kinderen uit armlastige gezinnen. Het onderzoek is inmiddels afgerond.  

Door SSF is de vraag of er behoefte is aan een JSF Flevoland uitgezet bij gemeenteambtenaren en 

bij mensen in het veld. Van de laatste groep geeft 88,4% (N=199) aan dat aan een dergelijk fonds 

behoefte is. Het beeld dat oprijst uit de gesprekken met gemeenteambtenaren is minder eenduidig. 

Alle Flevolandse gemeenten  hebben namelijk al een armoede- of minimabeleid waarin de 

ondersteuning van deelname aan georganiseerde sport past. Voor een aantal van hen is de 

toegevoegde waarde van een JSF Flevoland daarom nog niet aangetoond. Bovendien blijkt er bij 

enkele gemeenten onderbesteding van de middelen voor dit doel te zijn. 

SSF beveelt aan een begin te maken met de oprichting van een JSF Flevoland. De eerste stap van de 

provincie zou dan moeten zijn het verlenen van een startsubsidie aan SSF ten behoeve van de 

aanjaagfunctie. Men heeft berekend dat hiervoor € 25.200 nodig is. Met de term ‘aanjaagfunctie’ 
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bedoelt SSF bij de belangstellende gemeenten animo te wekken voor matching met een provinciaal 

fonds of het aanhaken daarbij.  

 

Het vervolg 

Het college beraadt zich op het vervolg dat aan het onderzoek van SSF gegeven moet worden. Uit 

overleg met de voorzitter van JSF Nederland is gebleken dat  hij er op aandringt dat de provincie zich 

schaart in de kring van provincies en gemeenten die beschikken over een Jeugdsportfonds. Ook nu  

alle gemeenten in Flevoland mogelijkheden bieden aan kinderen uit minder vermogende gezinnen om 

aan georganiseerde sportbeoefening deel te nemen. De waarde die de provincie dan toevoegt bestaat 

hierin dat er een dimensie wordt toegevoegd aan de ondersteuning die de gemeenten aan de 

kinderen bieden. Daarbij doelt hij vooral op het zogenaamde ‘ kindvolgsysteem ‘  waarin de 

sportbeoefening door het betreffende kind door een intermediair gevolgd wordt.  

Duidelijk is al wel dat de instelling van een fonds alleen dan zin heeft als er structureel middelen voor 

zijn geraamd. 

In het eerstvolgend bestuurlijk overleg sport zal ik e.e.a.  met de wethouders van de Flevolandse 

gemeenten bespreken. Bezien zal worden of ook de gemeenten de meerwaarde van de oprichting 

van een Jeugdsportfonds Flevoland onderkennen. De ervaringen die de gemeente Almere hiermee 

inmiddels heeft opgedaan, kunnen daarbij helpen. Daarna zal GS een standpunt bepalen. 

 

Drs J.M.Bos, gedeputeerde 

 


